
OrszággYülás

Irományszára

	

A /13 g 3

Érkezett 2016
JúL 2 O.

Írásbeli kérdés

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésrő l szóló 2012. év i
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló
10/2014 . (II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére, írásbeli kérdést kívánok benyújtan i
Seszták Miklós nemzeti fejlesztési minisztériumot vezető Miniszter Úrho z

„Miért vették el közel tízezer vasutas kötelez őhétvégi pótlékát? ”
címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

A 2012-ben elfogadott Munka törvénykönyvének a legutóbbi 14 . módosítása a napokban lépet
hatályban. Ennek a módosításnak az értelmében egyes dolgozóktól elvették a mostanáig jár ó
hétvégi pótlékot .

Az Mt. módosítása nyomán elvették a kötelez ő hétvégi pótlékot a készenléti jelleg ű
munkakörökben dolgozóktól . A korábbi szabály szerint őket csak pótlék fejében lehetet t
szombaton is rendes munkaid őre beosztani, azokon a hétvégéken, amikor vasárnap is
szolgálatban kellett lenniük . Ez olyan munkakörökben jelent gyökeres változást, amelyekné l
ügyelet helyett csupán készenlétben - vagyis a szokásosnál kevesebb munkával - kell a
szombatot tölteni, s másnap, pihenés nélkül kezdeni a vasárnapi műszakot .

A rendelkezés javarészt a MÁV-csoport mintegy tízezer munkavállalóját érinti hátrányosan .
Rajtuk kívül viszont csak néhány ezer ember tartozik ebbe a körbe a villamos-, és gázipar egye s
vállalatainál - ahol ilyen szisztémában dolgoznak például a portások és a karbantartók .

A pótlék eltörlését egyébként a vasúttársaság javasolta a kormánynak : annak folyományaként ,
hogy három év alatt elmaradt, több mint 5 milliárd forint nagyságú hétvégi pótlékot kénytele n
utólag kifizetni számos ilyen munkarendbe vezényelt dolgozójának - hosszas pereskedések
után. A kompenzáció lerovását 2016 végéig ígérik - ám ezt követ ően már nem lesz szüksége s
erre áldoznia a MÁV-nak, így igen nagy összeget spórolhat meg .

A pótlék megvonása a MÁV-nál legalább 30 munkakör dolgozóit érinti - köztük a
jegyvizsgálókat, forgalomirányítókat, kocsirendez őket és a diszpécsereket . A juttatás ,
foglalkoztatási csoportonként eltér ő nagyságú volt, egyes munkakörökben ugyanakkor háro m
évi átlagban milliós nagyságrendet is kitehetett - számolt be Meleg János, a Vasutaso k
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Szakszervezetének (VSZ) elnöke . A pótlék nagysága egyenes arányban állt a munkáso k

leterheltségével . Így pont a törvényesnél lényegesen hosszabb ideig m űszakban lévő
munkavállalók járnak rosszabbul - miközben a munkaer őhiány és a dolgozói túlterheltség,
számos beszámoló szerint már a vasút működését veszélyezteti .

A mostanáig felgyülemlett és elmaradt pótlékók kifizetésére mikor kerül sor ?

A MÁV vezető i, a helyenként havi öt milliós fizetésük mellett, miért szorgalmaznak olyan Mt .
módosításokat, melyek fizetéscsökkenést eredményeznek a készenléti jelleg ű munkakörben
foglalkoztatott közel tízezer vasutas esetében ?

A kormányzat milyen konkrét lépéseket tett mostanáig annak érdekében, hogy az érintett töb b
mint tízezer munkavállaló fizetése nem csökkenjen a hatályba lépett Mt . módosításokat
követően?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2016 . július 20 .
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